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Tagliaretti (ECCC): Inteligenta Artificiala este prioritatea numarul 1 în privinta

investitiilor, în anii urmatori

Inteligenta Artificiala (IA) este  prioritatea numarul 1 în ceea ce priveste investitiile si vrem sa  securizam

bazele de date ce folosesc aceasta tehnologie, a declarat,  marti, la cea de-a VII-a editie a evenimentului

"Forumul România  Digitala", directorul executiv al Centrului European de Competenta în  domeniul

Securitatii Cibernetice (ECCC), Luca Tagliaretti. 

"Centrul (ECCC n.r.) functioneaza de un an si jumatate. Am venit aici  anul trecut, la câteva saptamâni dupa

numirea mea. Acum a trecut un an.  Între timp, am devenit independenti financiar, ceea ce ne permite sa ne  cream

propria strategie. Când spun "noi", ma refer la ECCC împreuna cu  statele-membre, iar România este unul dintre

membrii-cheie. Este tara  numarul 1 în ceea ce priveste proiectele finantate prin programul nostru  (...) Avem, în

prezent, aproximativ 160 de proiecte, peste 1.000 de  beneficiari în toata Europa si investitii de aproximativ 700 de

milioane  de euro, în principal doua treimi pentru implementarea tehnologiei si o  treime pentru activitati de

cercetare, proiecte "Horizon". Pentru anul  viitor, avem din nou planul de a investi 390 de milioane de euro în 

câteva domenii-cheie, în primul rând în tehnologii noi. Inteligenta  Artificiala este prioritatea numarul 1 în ceea ce

priveste investitiile  si vrem sa securizam bazele de date IA", a spus Tagliaretti.

Acesta a adaugat ca domeniul cuantic este unul în care va fi lansat un proiect nou.

"Vrem sa cream un laborator de testare pentru algoritmi cuantici, unde  companiile, IMM-urile si industria pot veni

sa îsi testeze solutiile, si  vrem sa folosim tehnologia cuantica pentru a consolida hub-urile si  SOC-urile (Security

Operation Center, n.r.), la nivel national.  Investitia secundara, prima fiind tehnologia, a doua este ceea ce numim 

aplicatii transfrontaliere sau "scutul cibernetic". Acesta este un  termen nu foarte utilizat, dar se refera la crearea a

trei, posibil  patru, hub-uri coordonate de mari dimensiuni, care vor fi folosite  pentru a intercepta atacurile asupra

infrastructurii critice la nivel  european si pentru schimbul de informatii. România face parte din primul  consortiu

al acestui proiect de amploare. Suntem în faza de achizitii.  Este prima data când realizam o achizitie comuna, deci

este foarte  complex. S-ar putea sa avem o mica întârziere, dar vine, si vrem sa  construim pe baza acestuia

SOC-uri nationale pentru ca acestea sa  comunice între ele", a subliniat oficialul ECCC.

În viziunea lui Tagliaretti, investitiile trebuie sa genereze efecte de multiplicare pentru restul economiei.

"Saptamâna trecuta am lansat un proiect de 30 de milioane de euro  pentru consolidarea sectorului sanatatii. Vom

cauta companii care sa  lucreze transfrontalier. În doua sau trei state-membre, cu doua sau trei  tipuri de spitale,

pentru a realiza mai întâi o analiza a lacunelor,  iar apoi, pe baza acestei analize, sa decidem ce tip de tehnologie

vrem  sa folosim. Al patrulea domeniu este tehnologia cu dubla utilizare si  consolidarea Centrelor nationale de

competenta. Aceasta este ambitia  noastra pentru 2025, 2026 si 2027. Este un obiectiv în miscare, deoarece 

amenintarile cibernetice evolueaza constant. Împreuna cu  statele-membre, acest plan poate fi ajustat. Un apel a

fost deja  publicat. Un alt apel va fi lansat în septembrie sau octombrie.  Investitiile nu sunt niciodata suficiente,

dar cum ne asiguram ca  acestea genereaza efecte de multiplicare pentru restul economiei? Prin  conectarea

industriei, prin conectarea actorilor. Astazi, am trimis  formularul de înregistrare catre NCC (Centrul National de

Coordonare-RO,  n.r.), asa ca vom începe sa înregistram companiile. Vrem sa cream o  platforma virtuala pentru

companii, pentru partile interesate, pentru a  interactiona între ele. Acest lucru a fost în pregatire de ceva timp,  dar

acum este în mâinile NCC. Ne asteptam ca acest lucru sa se întâmple  spre sfârsitul anului 2025 si sa fie finalizat

în 2026", a precizat Luca  Tagliaretti.
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